

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 289

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 289

1958

I. Nos. 4214-4226

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 17 March 1958 to 19 March 1958*

	<i>Page</i>
No. 4214. Argentina, Australia, Belgium, Burma, Canada, etc.:	
Final Act of the United Nations Maritime Conference (with annexes). Done at Geneva, on 6 March 1948	
Convention on the Intergovernmental Maritime Consultative Organization. Done at Geneva, on 6 March 1948	3
No. 4215. Austria, Belgium, Canada, Denmark, Finland, etc.:	
Protocol modifying the Convention signed at Paris on 22 November 1928 regarding international exhibitions. Signed at Paris, on 10 May 1948	111
No. 4216. Netherlands and Portugal:	
Exchange of notes constituting an agreement for the reciprocal abolition of visas. Lisbon, 14 December 1954	121
No. 4217. Netherlands and United States of America:	
Exchange of notes (with enclosures) constituting an agreement concerning United States radio equipment on Netherlands weather ships. Washington, 16 and 21 March 1955	129
No. 4218. Netherlands and Italy:	
General Convention respecting social insurance (with Special Protocol). Signed at The Hague, on 28 October 1952	
Agreement to carry into effect article 4, section 2, of the above-mentioned Convention. Signed at Rome, on 24 December 1954	
General Administrative Arrangement for the application of the above-mentioned Convention. Signed at Rome, on 11 February 1955	
Administrative Arrangement for the application of the above-mentioned Convention in cases involving mineworkers. Signed at Rome, on 12 February 1955	
Special Arrangement respecting allowances for aged persons pursuant to the Special Protocol forming part of the above-mentioned Convention. Signed at Rome, on 19 December 1956	144

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 289

1958

I. N^{os} 4214-4226

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 17 mars 1958 au 19 mars 1958*

	<i>Pages</i>
N^o 4214. Argentine, Australie, Belgique, Birmanie, Canada, etc. :	
Acte final de la Conférence maritime des Nations Unies (avec annexes). Fait à Genève, le 6 mars 1948	
Convention relative à la création d'une Organisation maritime consultative intergouvernementale. Faite à Genève, le 6 mars 1948	3
N^o 4215. Autriche, Belgique, Canada, Danemark, Finlande, etc. :	
Protocole portant modification de la Convention signée à Paris le 22 novembre 1928 concernant les expositions internationales. Signé à Paris, le 10 mai 1948	111
N^o 4216. Pays-Bas et Portugal :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la suppression réciproque des visas. Lisbonne, 14 décembre 1954	121
N^o 4217. Pays-Bas et États-Unis d'Amérique :	
Échange de notes (avec pièces jointes) constituant un accord relatif au matériel de radio américain installé sur des navires météorologiques néerlandais. Washington, 16 et 21 mars 1955	129
N^o 4218. Pays-Bas et Italie :	
Convention générale sur les assurances sociales (avec Protocole spécial). Signée à La Haye, le 28 octobre 1952	
Accord pour l'exécution de l'article 4, paragraphe 2, de la Convention sus- mentionnée. Signé à Rome, le 24 décembre 1954	
Arrangement administratif général relatif aux modalités d'application de la Convention susmentionnée. Signé à Rome, le 11 février 1955	
Arrangement administratif relatif aux modalités d'application de la Con- vention susmentionnée en ce qui concerne les travailleurs des mines. Signé à Rome, le 12 février 1955	
Arrangement spécial concernant les allocations aux vieillards pour l'exécution du Protocole spécial faisant partie de la Convention susmentionnée. Signé à Rome, le 19 décembre 1956	145

	<i>Page</i>
No. 4219. Netherlands and India :	
Exchange of notes constituting an agreement concerning the release of Dutch assets in India. New Delhi, 4 December 1954	221
No. 4220. Netherlands and United States of America :	
Exchange of notes constituting an agreement concerning the return of silver supplied to the Government of the Kingdom of the Netherlands under lend-lease. Washington, 30 March and 25 May 1955	227
No. 4221. International Bank for Reconstruction and Development and Ecuador :	
Loan Agreement— <i>Highway Maintenance and Construction Project</i> (with annexed Loan Regulations No. 3). Signed at Washington, on 20 September 1957	237
No. 4222. Netherlands and Italy :	
Agreement relating to the exchange of student employees. Signed at Rome, on 4 June 1954	261
No. 4223. United States of America and Peru :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to drought relief assistance to Peru. Washington, 16 and 19 July 1957	271
No. 4224. United States of America and Philippines :	
Agricultural Commodities Agreement under Title I of the Agricultural Trade Development and Assistance Act, as amended. Signed at Manila, on 25 June 1957	279
No. 4225. United States of America and Philippines :	
Exchange of notes (with annex) constituting an agreement relating to the use of the Manila Air Station. Manila, 18 June 1957	289
No. 4226. United States of America and Tunisia :	
Exchange of notes (with annex) constituting an agreement relating to a child feeding program. Tunis, 28 June 1957	301
ANNEX A. <i>Ratifications, accessions, prorogations, etc., concerning treaties and international agreements registered with the Secretariat of the United Nations</i>	
No. 752. Agreement between the Government of the United States of America and the Government of the Republic of El Salvador relating to a military aviation mission to El Salvador. Signed at Washington, on 19 August 1947 :	
Exchange of notes constituting an agreement extending the above-mentioned Agreement. San Salvador, 23 and 26 August 1957	312

	<i>Pages</i>
N° 4219. Pays-Bas et Inde :	
Échange de notes constituant un accord relatif au déblocage des avoirs néerlandais dans l'Inde. New-Delhi, 4 décembre 1954	221
N° 4220. Pays-Bas et États-Unis d'Amérique :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la restitution de l'argent fourni au Gouvernement du Royaume des Pays-Bas au titre de la loi sur le prêt-bail. Washington, 30 mars et 25 mai 1955	227
N° 4221. Banque internationale pour la reconstruction et le développement et Équateur :	
Contrat d'emprunt — <i>Projet de travaux d'entretien et de construction relatif au réseau routier</i> (avec, en annexe, le Règlement n° 3 sur les emprunts). Signé à Washington, le 20 septembre 1957	237
N° 4222. Pays-Bas et Italie :	
Accord relatif à l'échange de stagiaires. Signé à Rome, le 4 juin 1954 . . .	261
N° 4223. États-Unis d'Amérique et Pérou :	
Échange de notes constituant un accord relatif à une aide aux victimes de la sécheresse au Pérou. Washington, 16 et 19 juillet 1957	271
N° 4224. États-Unis d'Amérique et Philippines :	
Accord relatif aux produits agricoles, conclu dans le cadre du titre I de la loi tendant à développer et à favoriser le commerce agricole, telle qu'elle a été modifiée. Signé à Manille, le 25 juin 1957	279
N° 4225. États-Unis d'Amérique et Philippines :	
Échange de notes (avec annexe) constituant un accord relatif à l'utilisation de la base aéro-navale de Manille. Manille, 18 juin 1957	289
N° 4226. États-Unis d'Amérique et Tunisie :	
Échange de notes (avec annexe) constituant un accord relatif à un programme d'alimentation de l'enfance. Tunis, 28 juin 1957	301
ANNEXE A. Ratifications, adhésions, prorogations, etc., concernant des traités et accords internationaux enregistrés au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies	
N° 752. Accord entre le Gouvernement des États-Unis d'Amérique et le Gouvernement du Salvador relatif à l'envoi d'une mission militaire aérienne au Salvador. Signé à Washington, le 19 août 1947 :	
Échange de notes constituant un accord prorogeant l'Accord susmentionné. San-Salvador, 23 et 26 août 1957	312